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 § 1 

Val av justerare  
 

Beslut 
Rådet utser Jan Lamby att tillsammans med ordföranden Ingrid Dalén 

justera dagens protokoll.  

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 
Efter tillägg under punkterna Genomgång av utsända checklistor, 

Rapporter och Övriga frågor godkänner rådet dagordningen. 

 

 § 3 

Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 3/2013 och lägger det till handlingarna. 
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 § 4 

Programarbetet för Slakthusområdet - presentation 

samt diskussion kring arbetsformerna 
Föredragande: Daniel Andersson, stadsbyggnadskontoret 

 

Daniel Andersson informerar om att det i verksamhetsplanen har beslutats 

att programarbetet för Slakthusområdet ska vara ett pilotprojekt när det 

gäller samarbetet med funktionshinderrådet. Tanken är att kunna komma 

fram till samarbetsformer där rådet ska kunna arbeta med rätt frågor vid 

rätt tillfälle. 

 

Daniel Andersson informerar vidare om Slakthusområdet. Området är en 

del av Söderstaden 2030 och kommer när det är klart att inrymma ca 

2 500 bostäder samt service, kultur och handel. Han redovisar en lista 

över frågor som är aktuella för rådet att ta ställning till i detta tidiga skede. 

 

Daniel Andersson återkommer efter sommaren med ytterligare 

information inför samrådet som sker i oktober/november. 

 

Rådets synpunkter: 

 

Rådet efterlyser det seminarium som utlovades i höstas. Vid seminariet 

skulle rådet, stadsbyggnadsnämnden och sakkunniga för 

tillgänglighetsfrågor från byggherren delta. 

 

Rådet instämmer i förslaget till aktuella frågor. Rådet kompletterar med 

att sophanteringen är en viktig fråga att ta med redan från början i 

planeringen. Rådet föredrar sophantering inne i bostadshusen, gärna även 

för grovsopor. 

 

Rådet framför att även Elöverkänsligas rekommendationer vid till 

exempel ledningsdragningar bör vara med vid samrådet i höst. 

 

Rådet framför att beställningar av bostäder enligt SoL och LSS är viktigt 

att ha med. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 § 5 

Inbjudan att inkomma med synpunkter över två 

dokument -  

”Vägledning Vindsinredningar” och ”Vägledning 
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Balkonger” 
 

Rådets synpunkter: 

 

Rådet påpekar att de först efter begäran fått ta del av dokumenten. 

 

Vägledning Vindsinredningar 

Rådet anser att ordet ”bör” ska bytas till ”ska”. Möjligheten till undantag 

ska behandlas med stor restriktivitet. Rådet vill gärna ta del av de ärenden 

där man överväger att medge undantag . 

 

Riktvärdet ”mindre än 160 kvm” för oskäligt att dra upp hiss med hänsyn 

till ändringens omfattning är under utredning. Rådet önskar ta del av 

utredningsresultatet. 

 

Vägledning Balkonger 

Rådet anser att de angivna måtten för balkongens dimensionering med en 

accepterad nivå på tillgänglighet är ofullständiga. I det första fallet med en 

”normaldjup” balkong borde figuren kompletteras med måttsättning i 

sidled, från dörr till vägg/balkongräcke. Se SS 914221 (BBR hänvisar till 

denna standard). I det andra fallet med en grundare balkong (1 m), vill 

rådet att skrivningen ska kompletteras med följande: ”På byggnader i den 

täta innerstaden…/…balkonger. En accepterad nivå på tillgänglighet kan 

då uppnås om fönster och fönsterdörr utformas som öppningsbara 

glaspartier utefter större delen av balkongens längd”.  

 

 

 § 6 

Inkomna skrivelser och protokoll 
 

Inkomna skrivelser/protokoll anmäls och läggs till handlingarna: 

a) Protokoll nr 2/2013 från råd för funktionshinderfrågor vid 

fastighetsnämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden den 4 mars 

2013 

b) Protokoll 3/2013 från råd för funktionshinderfrågor vid 

fastighetsnämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden den 8 april 

2013 samt anteckningar från möte mellan miljö- och 

hälsoskyddsnämndens presidium och rådet för 

funktionshinderfrågor den 8 april 2013 

c) Protokoll nr 3/2013 från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor den 18 mars 2013 

d) Utdrag ur protokoll nr 2/2013 från råd för funktionshinderfrågor vid 

trafik- och renhållningsnämnden och Stockholms Stads Parkerings 

AB den 4 mars 2013 
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e) Utdrag ur protokoll från exploateringsnämnden den 18 april 2013, § 

9, om Ökat bostadsbyggande och samordnade miljökrav – genom 

enhetliga och förutsägbara byggregler. Delbetänkande av 

Byggkravsutredningen (SOU 2012:86) och Ett effektivare 

plangenomförande. Delbetänkande av Plangenomförande-

utredningen (SOU 2012:91). Anmälan av svar på remiss. 

 

 § 7 

Inkomna remisser 
 

a) Motion (2012:25) om kontroll och uppföljning av 

båtuppläggningsplatser inom Stockholms stad – miljödiplomering 

av båtklubbar (remisstid 21 juni 2013)  

 

Rådets synpunkter: 

Rådet utgår från att miljö- och hälsoskyddsnämndens och 

fastighetsnämndens gemensamma funktionshinderråd yttrar sig 

eftersom det är där sakkunskapen finns. 

 

b) Remiss om innovationer och krav på samhällsansvar i stadens 

upphandlingar (upphandlingspolicy) (remisstid 19 juni 2013) 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet anser att krav på tillgänglighet och användbarhet givetvis ska 

ställas i stadens upphandlingspolicy i alla de fall där det inte är 

uppenbart eller då kravet saknar relevans. 

 

c) Remiss av förslag till handbok ”Elnät i fysisk planering – 

behandling av ledningar och stationer i fysisk planering och i 

tillståndsärenden” (remisstid 17 maj 2013) 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet saknar sakkunskap i frågan men rekommenderar kontakt med 

Elöverkänsligas förening. 

 

 

 § 8 

Exploateringsnämnden 
 

a) Anmälan av ”Tertialrapport 1 2013” (utkast) 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet tackar exploateringskontoret för dokumentet och har inga 
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synpunkter. 

 

Rådet konstaterar att de inte har fått motsvarande dokument från 

stadsbyggnadskontoret trots det årsschema som visar 

funktionshinderrådens årsprocess. 

 

 

b) Anmälan av ”Byggandet av bostäder enligt SoL och LSS. Motion 

(2013:25). Svar på remiss” (utkast) 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet tackar exploateringskontoret för dokumentet och har inga 

synpunkter. 

 

Rådet konstaterar att de inte har fått motsvarande dokument från 

stadsbyggnadskontoret. 

 

 

 § 9 

Genomgång av utsända checklistor 
 

a) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Johan Helmich 

Romans Park, Södermalm 7:62 m.fl. i stadsdelen Södermalm, S-Dp 

2007-36068 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet anser att kontoret bör undersöka möjligheten att få till stånd 

en hissförbindelse mellan Högbergsgatan och parken, eventuellt i 

de nya byggnaderna. 

 

b) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för delar av 

fastigheterna Riksby 1:3 och Bällsta 1:9 m.m. i stadsdelen Bällsta, 

Dp 2012-14129 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet har inga synpunkter. 

 

c) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Paradiset 19 och 

21 m.m. i stadsdelen Stadshagen, Dp 2012-13892  

 

Rådets synpunkter: 

Rådet anser att tillgängligheten ser ut att bli ett problem. Rådet 

önskar en föredragning vid kommande sammanträde. 
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d) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Enskede 

Terrassen, del av Gamla Enskede 1:2 i stadsdelen Gamla Enskede, 

Dp 2012-15331 

 

Rådets synpunkter: 

Huvudentrén ser ut att bestå av en trappa. Rådet förutsätter att 

huvudentrén blir tillgänglig, det vill säga att trappan kompletteras 

med en hiss eller en ramp. 

 

e) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Farsta 2:1 i 

stadsdelarna Hökarängen och Farsta, Dp 2011-16053 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet anser att avståndet 250 m är för långt för kvittblivning av 

grovsopor och att det bör undersökas om det finns möjlighet att få 

det närmare, helst inomhus. 

 

f) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för kv. Paraden 1 i 

stadsdelen Ladugårdsgärdet, Dp 2010-16460-54 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet anser att det är positivt med förberedelse för hiss och 

förutsätter att den planeras vertikalt. 

 

g) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för del av fastigheten 

Silvret 3 m.fl. i stadsdelen Grimsta, S-Dp 2011-15366 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet anser att lösningen med sophanteringen inte är acceptabel då 

sopnedkastet ska ligga på motsatt sida om angöringsgatan. Risken 

är att trottoarkanterna inte fasas av och att det vintertid är risk för 

stora snövallar. 

 

h) Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för fastigheten 

Ferdinand 9 m.m. i stadsdelen Sundby, Dp 2011-15427 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet anser att det är positivt med skärmtak över entrén. Rådet 

förutsätter att entrén mot gården är tillgänglig. 

 

i) Inbjudan till plansamråd om förslag till detaljplan för Sjöbotten 1 i 

stadsdelen Älvsjö, S-Dp 2012-10003 

 

Rådets synpunkter: 

Rådet har inga synpunkter. 
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 § 10 

Bevakningslista se sid. 8-9 i protokollet 
 

Punkterna 2 och 5 tas bort. 

 

Punkten 3. Jan Lamby informerar om att seminarier i ämnet kommer att 

anordnas hösten 2013. 

 

Punkten 4. Eventuellt blir det en föredragning vid kommande 

sammanträde med rådet. 

 

Punkten 6. En granskning av dokumentet om rådets arbetsår görs vid 

rådets sammanträde i juni.  

 

Punkterna om Projekt för FR-referensgrupp och Frågor till 

presidium/nämnd tas bort. 

 

Listan kompletteras med en punkt om att Jan Lamby ska kontrollera 

”Nationella regler” som det hänvisas till i det nya förslaget till checklista. 

 

 

 § 11 

Rapporter 
 

Laila Kinnander har deltagit på stadsbyggnadskontorets workshop kring 

entré Stockholm och önskar synpunkter att ta med tillbaka till nästa 

workshop. Rådet enas om att tjänsten behövs, med rimlig omfattning och 

garanti om att den uppdateras. 

 

 

 § 12 

Övriga frågor 
 

Möjlighet har inkommit att nominera verksamheter för 2013 års 

trygghetspris. Årets tema är ett tryggt Stockholm för personer med 

funktionsnedsättning. Nominering ska ske senast den 31 juli 2013. 

 

HSO Stockholms stad har inbjudit till Temakväll om hörsel och 

delaktighet den 22 maj 2013. 

 

 

Vid protokollet 
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Lena Mittal 
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B E V A K N I N G S L I S T A  

 
 Ärenden som ska tas i rådet Ansvarig Ska vara klart 

 

1. Föredragning om Arkitektur 

Stockholm 

 

Sekretariatet 

och Arne 

Fredlund 

Hösten 2013 

2. Utvärdering checklistan ska göras till 

hösten 2012. Checklistan ska 

kompletteras med punkt om 

”Etagelägenheter och småhus i två 

plan, förberedelse för hiss”. 

 

Rådet  

Sekretariatet 

Våren 2013 

3. Ljudmiljöer i publika lokaler.    

 

  Vice 

ordföranden 

återkommer 

under våren 

2013 

 

4. Stockholms Stads Parkerings AB har 

beslutat om byggnation av ny 

anläggning, Stigberget. 

Bygglovsprocessen bevakas av rådet. 

 

Rådet Våren 2013 

5. Möte med presidierna i 

stadsbyggnadsnämnden respektive 

exploateringsnämnden. 

 

Rådet 

Sekretariatet 

Våren 2013 

6. Utvärdering av rådets arbetssätt  Hösten 2013 

7. Rådets presidium träffar 

stadsbyggnadsdirektör Susanne 

Lindh (till hösten samt sedan 2 

ggr/år) 

 

 Hösten 2013 

 Projekt för FR-referensgrupp:   

 Slakthusområdet Arne 

Fredlund 

och Daniel 

Andersson 

 

 

 

Under 2013 
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 Frågor till presidium/nämnd    

 

  

 

Etagelägenheter och småhus i två 

plan, förberedelse för hiss. 

Förs över till checklistan. 

SBN 

EXPLN 

Rådet bevakar 

frågan under 

året 

 


